# 简要说明

# 一、本篇资料的主要内容

本篇资料反映了全省教育和科技事业基本情况。教育部分主要包括高等教育、中等教育、初等教育、成人高等教育、职业教育、幼儿园等方面基本情况;科技部分主要包括科技成果、专利、规模以上工业科技活动和全社会科技活动情况。

### 二、本篇资料的来源

- 1.教育部分中,技工学校的资料来源于省人力资源 社会保障厅,其他资料来源于省教育厅。
- 2. 科技部分中,科技成果资料来源于省科学技术厅, 专利资料来源于省市场监督管理局,规模以上工业企业科 技活动和全社会科技活动资料来源于省统计局统计年报。

本篇资料由省统计局人口处(社科处)整理提供。

# **Brief Introduction**

#### I. Content

Data in this chapter show the basic conditions of education and technology. Data on education show the development of higher education, secondary education, primary education, vocational education and kindergartens. Data on technology show the basic conditions of scientific and technological achievements and prizes, number of patent applications examined and granted, scientific and technological activities of industrial enterprises above designate size and basic conditions of R&D institutions.

## II. Source of Data

(1) Data on the basic conditions of technical schools are provided by Shandong Human Resources and Social Security Department and other data on education are

provided by Shandong Provincial Education Department.

(2) Data on scientific and technological are provided by Department of Science and Technology of Shandong Province. Data on patents are provided by Shandong Provincial Department of Market Regulatory Authority. Data on scientific and technological activities come from the annual report of scientific and technological activities, which is provided by Shandong Provincial Bureau of Statistics

Data in this chapter are provided and compiled by the Division of Urbanization, Population and Employment Statistics (by the Division of Social, Science and Culture Industry Employment Statistics) of Shandong Provincial Bureau of Statistics.